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4. Binnenspor taccommodatie. 
 
4.1. Inleiding binnensportaccommodatie. 
 
De georganiseerde sporten die in de huidige situatie van gemeentewege worden gefaciliteerd 
op sportpark Den Dries staan beschreven in het vorige hoofdstuk. In dit hoofdstuk komen de 
binnensporten aan de orde, mede omdat de raad eerder de wens heeft uitgesproken op 
sportpark Den Dries een multifunctionele sporthal te willen realiseren. Deze wens past prima 
in het recent tot stand gekomen (concept) sport- en accommodatiebeleid, waarin  sportpark 
Den Dries wordt gezien als een concentratiegebied voor de sport in Valkenswaard. Omwille 
van de exploitatie kijken we, alvorens in te zoomen op de locatie voor een multifunctionele 
sporthal, naar de behoefte aan binnensportaccommodatie versus het aanbod. 
 
4.2. Huidig gebruik binnensportaccommodatie. 
 
Al langer loopt de discussie over een gebrek aan binnensportvoorzieningen. Om de omvang 
van dit probleem zichtbaar te krijgen, moeten we behoefte en capaciteit in beeld brengen. 
Daarbij hoort dat logischerwijze eerst de beschikbare voorzieningen optimaal moeten worden 
benut, voordat de omvang van het capaciteitstekort kan worden vastgesteld.  
 
In het (concept) accommodatiebeleid is een analyse opgenomen van het huidige gebruik van 
de sporthallen en de gymzalen. In deze ruimtelijke visie voor sportpark Den Dries focussen 
wij ons vooral op de sporthallen. Voor de gymzalen verwijzen wij naar het (concept) 
sportbeleid en accommodatiebeleid. Ten aanzien van de gemeentelijke sporthallen wordt het 
volgende beeld geschetst.  
 

Bezetting gemeentelijke  sporthallen in het seizoen 2009-2010: 
 

Binnensportaccommodatie Bezetting totaal per jaar 
De Belleman 1.595 uur 
Amundsenhal 2.062 uur 
De Dennenberg 1.485 uur 

 
De gebruikelijke norm voor de bezetting van een sporthal is 1.600 uur per jaar (40 weken van 
40 uur). Dit is een norm die de Vereniging van Nederlandse Gemeenten adviseert ten aanzien 
van het gebruik van sporthallen inclusief onderwijsgebruik. Een lagere bezetting duidt op 
inefficiënt gebruik. Een hogere bezetting betekent niet meteen een volledige bezetting, maar 
duidt wel op een relatief intensief gebruik. Een hogere bezetting wil ook niet meteen zeggen 
dat bij een toename van de vraag een nieuwe accommodatie noodzakelijk is. De stichting van 
een nieuwe sporthal kan vanuit het oogpunt van exploitatie worden overwogen, indien deze 
jaarlijks voor minimaal 1.600 uur kan worden gevuld (zie ook het concept 
accommodatiebeleid, par. 4.1.1.). 
 
Het gebruik van sporthal De Belleman is in het seizoen 2009-2010 afgenomen ten opzichte 
van het gebruik in het seizoen 2008-2009, hoofdzakelijk als gevolg van het vertrek van 
WereDi uit De Belleman, omdat WereDi op de locatie Merendreef nu over een eigen 
binnensportaccommodatie beschikt. Desondanks schommelt het gebruik van sporthal De 
Belleman nog rond de norm van 1.600 uur. Dit betekent dat sporthal De Belleman nog wel 
enige ‘ ruimte’  heeft om de druk op binnensportaccommodaties te compenseren. Nadeel van 
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De Belleman is echter dat deze sporthal niet voldoet aan de vereiste afmetingen voor de 
binnensport zaalvoetbal. Met de renovatie van De Belleman zijn de sporttechnische 
kwaliteiten van De Belleman geheel op orde, maar blijft de geringe vloeroppervlakte een 
beperkende factor.  
 
De bezetting van de Amundsenhal met 2.062 uur per jaar ligt ruim boven de norm. Hoewel 
het jaargebruik in het seizoen 2009-2010 wat is afgenomen ten opzichte van het seizoen 2008-
2009, zien we dat de vraag in de piekperiode (de wintermaanden) juist toenam. De 
Amundsenhal is verouderd. De behoefte aan een vervangende accommodatie wordt 
onderstreept door het voornemen van de raad om op sportpark Den Dries een (vervangende) 
multifunctionele sporthal te realiseren. 
 
Rollerhal De Dennenberg kende in de afgelopen jaren een stabiele bezetting van 1.485 uur per 
jaar. Dit aantal uren ligt enigszins onder de norm, maar gelet op het ‘mono-functionele’  
gebruik (rolhockey en rolschaatsen) van deze hal door VRC is dit niet verwonderlijk. De hal 
is nauwelijks inzetbaar voor andere zaalsporten vanwege de specifieke sportvloer die 
rolhockey en rolschaatsen vragen. Bovendien vindt het huidige gebruik plaats op de meest 
gewilde uren. De hal kan dus geen ‘overdruk’  op andere sportaccommodaties opvangen. 
Kenmerkend voor het huidige gebruik is dat VRC de hal tevens gebruikt voor 
jeugdactiviteiten die van belang zijn voor de leefbaarheid van de wijk. Dit is een wezenlijke 
functie die past bij onze visie op sportbeleid en accommodatiebeleid, maar ook ons 
welzijnsbeleid en de toekomstvisie op Valkenswaard. 
 
De rollerhal is verouderd en aan vervanging toe. Aandachtspunt bij de vervanging is de 
exploitatie. De hal wordt bijna uitsluitend gebruikt door rolschaats- en rolhockeyvereniging 
VRC. Deze vereniging betaalt een relatief lage huur en kan het hoofd op dit moment boven 
water houden met de opbrengsten in verband met horeca. Het vervallen van deze inkomsten 
dan wel fors hogere huurtarieven zijn financiële risico’s die de draagkracht van de vereniging 
kunnen gaan overstijgen. Dit pleit ervoor om bij vervanging van de rollerhal te kijken naar 
mogelijkheden van multifunctioneel gebruik. Een combinatie met wijkvoorzieningen, waarbij 
de hal ook voor andere doeleinden kan worden gebruikt, lijkt hier de beste oplossingsrichting. 
Bekeken dient te worden of een combinatie kan worden gelegd met bewegingsonderwijs door 
scholen in de directe omgeving.    
 
Scholengemeenschap Were Di beschikt over een nieuwe accommodatie voor het 
bewegingsonderwijs.  De nieuwe voorziening bestaat uit 4 gymzalen en 1 sporthal en is de 
meest recente aanvulling op de binnensportaccommodatie in Valkenswaard. Inmiddels zijn bij 
wijze van ‘pilot’  afspraken gemaakt over medegebruik van de binnensportvoorziening bij 
Were Di ten behoeve van de sport ingaande 1 januari 2009. Omdat deze voorziening niet 
beschikt over horeca en tribunes, gaat het bij deze afspraken vooral om trainingsfaciliteiten. In  
2010 zullen de huidige afspraken worden geëvalueerd.  
 
Were Di stelt de sporthal plus gymzalen beschikbaar tegen een voor de gemeente gebruikelijk 
tarief voor gebruik door derden op maandag- tot en met vrijdagavond van 17.00 tot 22.00 uur 
gedurende 30 weken per jaar. De sporthal is geschikt voor o.a. zaalvoetbal, zaalhockey, 
handbal, korfbal, volleybal (3 velden), basketbal (3 velden), badminton en tennis. De 
gymzalen zijn geschikt voor o.a. volleybal (4 gymzalen) en badminton. Hiermee is de totale 
capaciteit voor binnensporten fors hoger komen te liggen. Daar staat tegenover dat de sporthal 
niet beschikbaar is in de weekenden en, zoals gezegd, wegens het ontbreken van horeca en 
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tribunes in de regel niet ideaal is voor wedstrijden. Het feitelijke gebruik van deze 
sportaccommodatie door sportverenigingen is nog relatief laag.  
 
De beschikbaarheid van WereDi heeft tot nu toe in beperkte mate geleid tot opvang van uren, 
waarvoor verenigingen in het verleden accommodatie buiten Valkenswaard moesten huren 
dan wel extra accommodatie wensten in te huren in Valkenswaard. Zo zijn de activiteiten van 
basketbalclub BBC verplaatst naar WereDi, alsmede een deel van de activiteiten op het 
gebied van zaalhockey. Het gebruik van accommodatie buiten Valkenswaard is afgenomen en 
aan de gewenste uitbreiding van huur binnen Valkenswaard is deels tegemoet gekomen, maar 
de vraag naar extra binnensportaccommodatie in Valkenswaard is hiermee nog niet geheel 
‘ verbannen’ . Op dit moment wijken volleybal, zaalhockey en zaalvoetbal nog uit naar 
accommodaties buiten Valkenswaard. Hierbij gaat het nog om ca. 30 uur per week in de 
piekperiode (wintermaanden).   
 
4.3. Conclusies huidige binnensportaccommodatie. 
 
Het voorgaande maakt duidelijk dat de Amundsenhal relatief intensief wordt benut, dat de 
vraag op piektijden de mogelijkheden van deze hal overtreft en dat nog altijd enkele 
verenigingen uitwijken naar binnensportaccommodatie buiten Valkenswaard. Daar staat 
tegenover dat sporthal De Belleman en de sporthal van WereDi nog voldoende capaciteit over 
hebben om de restvraag in kwantitatieve zin te kunnen opvangen. We kijken dan niet naar 
piekperioden, sporttechnische eisen en de spreiding van verhuur over een langere tijdspanne 
in de week.   
 
Als geschoven kan worden met gebruikstijden én als S.V. Valkenswaard een zaalvoetbalhal 
realiseert (zie paragraaf 4.5), dan dient zich uit exploitatieoogpunt de vraag aan of de 
restvraag van de  georganiseerde sport (met name op piektijden) de investering in een 
multifunctionele sporthal ter vervanging van de Amundsenhal rechtvaardigt. Immers de 
aanwezige overcapaciteit wordt nog niet volledig benut. Eventuele overcapaciteit vertaalt zich 
in een gemiddeld lagere bezetting van de hallen, hetgeen weer gevolgen heeft voor de 
financiële exploitatie van de bestaande en reeds voorziene accommodaties. Dat geldt zeker in 
het geval van realisatie van én een multifunctionele sporthal én een zaalvoetbalhal. De 
overcapaciteit neemt in dat geval toe, zodat met een negatief exploitatieverschil rekening 
moet worden gehouden. 
 
De verhuursystematiek van de gemeente is op dit moment dusdanig dat de vraag leidend is 
voor de verhuur. Dit betekent dat van de verenigingen relatief weinig inspanningen worden 
verwacht om te schuiven met het gebruik, bijvoorbeeld door jeugdactiviteiten meer naar de 
middagen te verplaatsen. Deze suggestie wordt ook in het (concept) accommodatiebeleid 
genoemd. Dat zou overigens wel betekenen dat een groter beroep wordt gedaan op het 
organiserend vermogen van verenigingen, terwijl verenigingen vaak nu al kampen met een 
tekort aan vrijwilligers, zeker ti jdens werktijden.    
 
Het zal zeker zo zijn dat door een andere verhuursystematiek te hanteren vraag en aanbod 
efficiënter op elkaar kunnen worden afgestemd. Efficiënter voor de gemeente wel te verstaan. 
Ten aanzien van verenigingen zal dan onderscheid moeten worden gemaakt, bijvoorbeeld 
door bepaalde verenigingen te ‘ verplichten’  gebruik te maken van kleinere accommodaties 
zoals gymzalen. Ook hiervoor geldt dat in dat geval het geven van trainingen aan meerdere 
teams op één locatie tegelijkertijd niet meer mogelijk is en de vereniging zich daarmee 
mogelijk voor organisatorische en financiële problemen geplaatst ziet. De vraag is of 
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dergelijke keuzes passen bij de ambitie die wij in het (concept) sportbeleid en 
accommodatiebeleid hebben geformuleerd.  
 
4.4. Multifunctionele sporthal. 
 
In de vorige paragraaf worden afwegingen beschreven die bij de raad als opdrachtgever 
bekend moeten zijn bij een definitieve keuze voor vervanging van de Amundsenhal. Het gaat 
hierbij vooral om exploitatietechnische afwegingen.  
 
Tegenover de exploitatietechnische afwegingen staan inhoudelijke afwegingen. De 
accommodatievisie in hoofdstuk 6 van het (concept) accommodatiebeleid zet deze  
inhoudelijke afwegingen op een rij. In kwalitatieve zin schieten de huidige sporthallen tekort. 
De Amundsenhal is verouderd en er is behoefte aan een hal die aan de eisen van de huidige 
tijd voldoet. De overige, bestaande sporthallen kennen beperkingen, die niet (op korte termijn) 
oplosbaar zijn. Op zeer specifieke tijden is sprake van een piek in de vraag naar ruimte in 
sporthallen. Bovendien wordt nog steeds gebruik gemaakt van binnensportaccommodatie 
buiten Valkenswaard, zij het op kleinere schaal dan voorheen.  
 
De inhoudelijke afwegingen zijn (zie ook het (concept) accommodatiebeleid): 

·  zonder de nieuwe hal ontstaan er capaciteitsproblemen, vooral in de weekenden 
·  zonder nieuwe hal kunnen de huidige “buiten-valkenswaardse”  uren niet worden 

geaccommodeerd 
·  een nieuwe hal zorgt voor een kwaliteitsimpuls van het binnensportaanbod 
·  de gemeente wil jonge gezinnen naar Valkenswaard trekken en daarvoor is een 

aantrekkelijk (binnen)sportaanbod nodig dat bovendien de vraag van deze gezinnen 
kan accommoderen 

·  het sportbeleid stelt dat 75% van de Valkenswaardse bevolking in 2016 minimaal vijf 
dagen per week sportief actief moet zijn; capaciteitsvermindering van de sporthalleen 
stemt niet met deze ambitie overeen.   

 
Verder is er mogelijk nog een minder zichtbare behoefte. Voorbeeld van een dergelijke 
behoefte is tennisvereniging De Oldtimers, welke vereniging nu nog in Valkencourt is 
gehuisvest. Deze vereniging ziet het gebruik van haar faciliteiten onder druk komen staan van 
het (familie-) concept waarvoor Valkencourt heeft gekozen en het daarbij behorende 
lidmaatschap. De Oldtimers zou graag beschikken over binnensportaccommodatie die niet 
gebonden is aan een dergelijk concept.       
 
4.5. Zaalvoetbalhal. 
 
S.V. Valkenswaard heeft het voornemen uitgesproken om een zaalvoetbalhal te willen 
realiseren. De locatie hiervoor is aan de orde geweest in de raadsvergadering van december 
2007, namelijk in het stuk bos aan de westzijde van het (nieuwe) paviljoen. De gemeentelijke 
rol in deze beperkte zich vooralsnog tot medewerking aan de ruimtelijke procedure en de 
bouwvergunning, naast het leveren van grond in een erfpachtconstructie. De realisatie van de 
hal gebeurt dan voor eigen rekening van de voetbalvereniging.  
De beoogde hal past binnen het bestemmingsplan. Wel is een ruimtelijke onderbouwing nodig 
van de noodzaak van de hal en de wijze waarop het groene karakter van dit deel van het 
sportpark behouden blijft. Aandachtspunten zijn de onderbouwing van het groene karakter, 
vooral bij realisatie van twee zaaldelen, en de afstand tot de grens van het huidige bouwblok 
en de nabijgelegen bedrijven.  
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De plannen waren om in augustus 2008 een haalbaarheidstudie op te starten. Op dat moment 
waren de afspraken met Were Di nog in ontwikkeling. Het beschikbaar komen van WereDi 
voor de georganiseerde sport heeft bij  S.V. Valkenswaard in 2008 geleid tot het parkeren van 
het haalbaarheidsonderzoek en het ‘op een laag pitje zetten’  van de plannen. In de loop van 
2009 is S.V. Valkenswaard echter gefuseerd met zaalvoetbalvereniging Alwako en zijn de 
plannen weer serieus geworden.  
 
Hieronder volgt een impressie van de beoogde zaalvoetbalhal, door de vereniging 
geprojecteerd nabij het huidige clubhuis van S.V. Valkenswaard: 
 
 

  clubhuis 
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Er wordt nu serieus gekeken naar de financiële haalbaarheid in termen van exploitatie. Naar 
verwachting gaat de hal er komen met afmetingen van 28 x 48 meter, mits de gemeente 
hieraan medewerking verleent. De beoogde hal is geschikt voor meerdere binnensporten, 
maar primair bedoeld voor zaalvoetbal. Voor zover de capaciteit het toelaat, kunnen andere 
activiteiten plaatsvinden, met name in de daguren (scholen, naschoolse opvang). 
 
4.6. Integratie multifunctionele sporthal met de zaalvoetbalhal (alternatief 1). 
 
Met S.V. Valkenswaard hebben wij de afgelopen maanden mogelijkheden besproken voor een  
koppeling tussen de beoogde zaalvoetbalhal en een multifunctionele sporthal. S.V. 
Valkenswaard heeft zich bereid getoond de mogelijkheid tot aanbouw van een 
multifunctionele hal door de gemeente open te houden en hier ten aanzien van de constructie 
rekening mee te willen houden. Financiële afspraken moeten hierover nog gemaakt worden. 
In onze ruimtelijke visie voor sportpark Den Dries betekent deze optie dat op de geplande 
locatie voor een zaalvoetbalhal voldoende ruimte beschikbaar zou moeten zijn voor aanbouw 
van een multifunctionele sporthal. Deze ruimte is fysiek beschikbaar.  
 
Een nieuwe multifunctionele sporthal in combinatie met een zaalvoetbalhal op deze locatie 
schept extra kansen. Kwalitatief goed aanbod schept immers een extra vraag, want er ontstaan 
meer mogelijkheden. In Valkenswaard is nauwelijks accommodatie aanwezig waar grotere 
evenementen kunnen worden georganiseerd. Het gewijzigd concept bij Valkencourt laat geen 
grote evenementen meer toe en de ontwikkeling van een grote ‘ lawaaihal’  op het Eurocircuit 
is sinds kort niet meer aan de orde.  Een combinatie van twee sporthallen die fysiek met 
elkaar verbonden zijn biedt gigantische kansen voor grootschaliger activiteiten en 
evenementen.  De locatie is hiervoor uitermate geschikt. Verder weten we bijvoorbeeld ook 
dat Stayokay Nederland voor een specifieke groep gasten op zoek is naar een locatie met 4 
basketbalvelden (binnen of buiten). Valkenswaard zou die locatie kunnen zijn in het geval van 
een gecombineerde binnensportaccommodatie. Dit voorbeeld hoeft niet representatief te zijn 
voor de vraag, maar duidt wel op extra kansen. 
 
Een andere locatie die al eerder in beeld was en door uw raad hiervoor geschikt werd geacht is 
de locatie nabij het zwembad. De synergievoordelen zijn hier weliswaar wat minder dan bij 
een combinatie met de zaalvoetbalhal van S.V. Valkenswaard, maar nog altijd van toepassing 
op het gebied van beheer, horeca, e.d. Of dit de meest gewenste locatie is voor de 
multifunctionele sporthal hangt mogelijk mede af van wat uw raad wil met het zwembad.  
 
4.7. Zwembad De Wedert.  
 
Naar aanleiding van de vragen die kwamen bovendrijven in hoofdstuk 2 ten aanzien van het 
zwembad is door een extern bureau, Hopman Andres Consultants, onderzoek gedaan naar de 
huidige staat van het binnen- en het buitenbad en heeft dit bureau daarnaast een aantal 
ontwikkelingsvarianten ontwikkeld. Dit onderzoek is bedoeld om u als raad die informatie te 
verstrekken die van belang is voor een besluit over de toekomst van het zwembad.  
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De uitgebreide rapportage ligt voor u ter inzage. In deze ruimtelijke visie voor sportpark Den 
Dries verwijzen wij u voor de onderbouwing naar genoemde rapportage en volstaan wij hier 
met een beknopte samenvatting.  
 
Genoemd bureau heeft ten aanzien van het binnenbad vijf varianten uitgewerkt.  
Variant 1:  behoud van de bestaande configuratie zonder toevoeging van functionaliteit 
Variant 2:  behoud van de bestaande configuratie met toevoeging van tribune en berging 

op basis van door de zwemverenigingen aangedragen knelpunten 
Variant 3: uitbreiding van de bestaande configuratie op basis van een 3-baden concept 

(inclusief recreatieve functie) 
Variant 4: Vervangende nieuwbouw, gericht op functioneel gebruik met een 2-baden 

concept (inclusief een doelgroepenbad) 
Variant 5: Vervangende nieuwbouw volgens een 3-baden concept inclusief 

doelgroepenbad en recreatieve functie 
 
De resultaten laten zich als volgt samenvatten: 
 
Kenmerken, kosten en opbrengsten Variant 1 Variant 2 Variant 3 Variant 4 Variant 5 
  

Bestaand 
 
Bestaand 
+ 
Tribune  
+  
Berging 

 
Bestaand 
+  
Uitbreiding 
(3-baden 
Concept) 

 
Nieuwbouw 
 
(2-baden 
Concept) 

 
Nieuwbouw 
 
(3-baden 
concept) 

Wedstrijdbad 15 x 25 m. x x    
Wedstrijdbad 25 x 21 m.   x x x 
Instructiebad 8 x 15 m. x x x   
Doelgroepenbad 10 x 15 m.     x 
Doelgroepenbad 10 x 20 m.    x  
Recreatiebad   x  x 
Kleuterbad     x 
Peuterbad     x 
Tribune  x x x x 
Berging  x x x x 
      
Totaal bruto vloeroppervlak (BVO) in m² 2225 2467 4019 3399 4498 
      
Jaarlijkse bezoekersaantallen 131.000 131.000 171.000 156.000 177.000 
      
Totale investering (in €) 1.329.000 1.686.000 8.747.000 9.236.000 12.457.000 
      
Kapitaallasten (jaarlijkse afschrijving investering) -130.000 -153.000 -715.000 -773.000 -999.000 
Exploitatiekosten (prognose) -647.000 -647.000 -847.000 -704.000 -869.000 
Exploitatieopbrengsten (prognose)  198.000  198.000  277.000  275.000  309.000 
Jaarlijks exploitatieresultaat (incl. 
kapitaallasten) 

 
-578.000 

 
-601.000 

 
-1.285.000 

 
-1.203.000 

 
-1.559.000 

 
 
De onderste rij in deze tabel laat zien wat de jaarlijks terugkerende kosten zijn voor de 
komende 25 jaar. Hier zitten alle kosten in, zowel de afschrijving, rentekosten van de 
investering als de jaarlijkse exploitatie (kosten en opbrengsten inclusief de te verwachten 
onderhoudskosten). 
 
Opgemerkt wordt dat ten aanzien van de bestaande situatie is uitgegaan van een 0-situatie. 
Dat wil zeggen dat in de bestaande situatie eerst wordt geïnvesteerd in het op orde brengen 
van het bestaande zwembad. Dit is nodig voor de vergelijking van de verschillende varianten. 
Hiermee wordt met name de exploitatie per variant vergelijkbaar inclusief de te verwachten 
onderhoudskosten.   
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Een eventuele keuze voor behoud van het bestaande binnenbad (variant 1 en variant 2 met 
toevoeging van tribune en berging) betekent niet dat deze investeringen op dit moment 
daadwerkelijk noodzakelijk zijn. Normaal gesproken is het meerjaren onderhoudsprogramma 
leidend voor het moment waarop de investeringen feitelijk nodig zijn. De toerekening uit de 
tabel is dus tot stand gekomen met als doel de verschillende varianten objectief met elkaar te 
kunnen vergelijken.  
 
Uit de vergelijking blijkt dat de exploitatiekosten in de komende 25 jaar met ca. € 23.000,- per 
jaar zullen toenemen, indien binnen de bestaande configuratie de korte termijn knelpunten van 
de zwemverenigingen worden opgelost. Opwaardering door middel van renovatie dan wel 
nieuwbouw tot een 2- of 3-baden concept dat voldoet aan de eisen van de moderne tijd kost 
jaarlijks tussen 1,2 en 1,6 miljoen euro, afhankelijk van de gekozen variant.    
 
Voor het buitenbad zijn twee varianten uitgewerkt:  
Variant 1: Behoud van de bestaande configuratie 
Variant 2: Vervangende nieuwbouw t.b.v. de recreatiefunctie 
 
Kenmerken, kosten en opbrengsten Variant 1 Variant 2 
  

Bestaand 
 
Nieuw 

Niervormig recreatiebad     (3.870 m²) x  
Springbad 12 x 10 m.            (120 m²) x x 
Trimbad 25 x 15 m.                (375 m²)  x 
Recreatiebad 25 x 25 m.        (625 m²)  x 
Glijbaanopvangbad 7 x 12 m.  (84 m²)  x 
Kleuterbad 15 x 15 m.            (225 m²)  x 
Peuterbad 10 x 10 m.             (100 m²)  x 
   
Totaal bruto vloeroppervlak (BVO) in m² 3.990 1.529 
   
Jaarlijkse bezoekersaantallen 28.000 35.000 
   
Totale investering (in €)  876.000 3.963.000 
   
Kapitaallasten (jaarlijkse afschrijving investering) -74.000 -325.000 
Exploitatiekosten (prognose) -172.000 -242.000 
Exploitatieopbrengsten (prognose)  60.000 85.000 
Jaarlijks exploitatieresultaat (incl. 
kapitaallasten) 

 
-186.000 

 
-482.000 

 
Vervangende nieuwbouw voor het buitenbad brengt een ca. € 300.000,- hogere jaarli jkse 
exploitatielast met zich mee dan behoud van het bestaande buitenbad. Hierbij moet echter  
worden opgemerkt dat aannemelijk is dat de onderhoudslasten hoger zullen zijn dan 
bovenstaand geprognosticeerd, als gevolg van de mogelijke jaarlijkse of tweejaarlijkse 
vervanging van de coating ad ca. € 140.000,- per keer. Door de grote mate van onzekerheid 
zijn deze kosten niet meegenomen in het reguliere onderhoud. Overigens geldt voor de 
exploitatie van het buitenbad sowieso dat deze erg weersafhankelijk is. 
 
Opvallend is dat bij nieuwbouw een ander concept wordt voorgestaan met een functioneel 
onderscheid naar doelgroepen. Zo wordt gepleit voor een splitsing naar peuterbad, kleuterbad, 
een glijbaanopvangbad, een trimbad en een springbad. De splitsing maakt het niet alleen 
functioneler voor de bezoekers, maar ook veiliger en qua toezicht beter beheersbaar. Toezicht 
vindt plaats vanuit een verhoging in het midden. Zie voor een toelichting de rapportage van 
Hopman Andres Consultants. In deze ruimtelijke visie volstaan we met de constatering dat 
nieuwbouw qua wateroppervlakte fors minder ruimte in beslag neemt, maar tegelijkerti jd een 
investering vraagt van bijna 4 miljoen euro. 
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4.8. Integratie multifunctionele sporthal met het zwembad (alternatief 2). 
 
Wij hebben Hopman Andres Consultants ook gevraagd de inpasbaarheid van een 
multifunctionele sporthal te betrekken bij het onderzoek naar het zwembad. 
Uitgegaan is van een multifunctionele sporthal met een vloerveld van 48 x 28 meter, 6 
kleedkamers met toiletten en douches en een vaste tribune geschikt voor circa 200 personen. 
De inpasbaarheid wordt gepresenteerd in bijgaande situatietekening. Hieruit blijkt dat met 
benutting van het bestaande overdekte zwembad, inclusief een eventuele uitbreiding naar een 
driebaden concept volgens ontwikkelingsvariant 3, er voldoende ruimte aanwezig is voor de 
realisatie van een multifunctionele sporthal gesitueerd tegen het overdekte zwembad aan. Een 
koppeling met de entreehal van het overdekte zwembad is mogelijk, waardoor er voor de 
sporthalbezoekers ook een ontsluiting naar de bestaande horeca op de verdieping mogelijk is. 
Bij een keuze voor nieuwbouw van een overdekt zwembad volgens de ontwikkelingsvarianten 
4 en 5 kan in eerste instantie het nieuwe overdekte zwembad worden gerealiseerd, daarna het 
oude overdekte zwembad worden geamoveerd en vervolgens de multifunctionele sporthal op 
de locatie van het oude zwembad worden gerealiseerd.  Dit laatste betekent dat in de varianten 
met vervangende nieuwbouw voor het zwembad de locatie voor de multifunctionele sporthal 
hierop moet worden afgestemd, volgtijdelijk eerst het zwembad dient te worden gerealiseerd 
en dan pas de multifunctionele sporthal en dus de termijn waarbinnen een multifunctionele 
sporthal realiseerbaar is wordt opgeschoven. Bij behoud of renovatie is dit laatste niet aan de 
orde.  
 
Integreerbaarheid van een multifunctionele sporthal met het binnenbad in de bestaande 
situatie: 
 

 
 
 
Door Hopman Andres Consultants is eveneens gerapporteerd over de eventuele mogelijkheid 
om binnenbad en buitenbad met elkaar te integreren door bijvoorbeeld overkapping van het 
buitenbad. In de praktijk blijken oplossingen hiervoor hetzij erg ineffectief, hetzij heel erg 
kostbaar.  



 52

In de huidige situatie zijn buiten de Amundsenhal twee handbalvelden gesitueerd. Als we 
deze eveneens willen verplaatsen naar sportpark Den Dries, dan betekent dit een extra 
ruimtebeslag. Overleg met de handbalvereniging heeft opgeleverd dat in de nieuwe situatie 
één handbalveld (buiten) nodig is. Hiervoor zijn enkele alternatieven, waarbij het 
realiteitsgehalte afhangt van de locatie die wordt gekozen voor een multifunctionele sporthal. 
Een keuze voor de locatie bij het zwembad betekent dat de locatie waar nu gymzaal ’ t 
Gegraaf ligt nodig zal zijn voor de realisatie van de sporthal. De huidige locatie bij TV 
Ginneve, waar op termijn woningbouw mogelijk zou kunnen zijn, biedt ruimte voor 
gecombineerd gebruik van een multifunctioneel kunstgras veldje (met hergebruik van een 
kunstgras tennisbaan) dat geschikt is voor handbal, maar ook kan dienen als wijkvoorziening 
dan wel als speelveld bij het buitenbad. Dit is een lange termijn optie. Een eventuele keuze 
voor de locatie bij S.V. Valkenswaard betekent enerzijds dat opname van een buiten - 
handbalveld in de ruimtelijke visie lastiger wordt, maar anderzijds dat de 
binnensportcapaciteit dusdanig toeneemt, dat een separaat handbalveld niet meer strikt 
noodzakelijk is.    
 
4.9. Locatie voor de beoogde rollerhal.  
 
Eerder hebben we kunnen lezen dat Stayokay de plannen om een rollerhal bij het hostel heeft 
laten varen. Dit betekent dat we voor de rollerhal een andere oplossing moesten zoeken. 
 
Punt van aandacht blijft dat de rollerhal vanwege de vereiste vloerspecificaties niet 
tegelijkertijd geschikt kan zijn voor rolhockey en rolschaatsen enerzijds en de meeste 
zaalsporten anderzijds. De voorziening kost ca. 1½ miljoen euro, voornamelijk bedoeld voor 
een sportvereniging met een ledenaantal van ca. 100. De hal voorziet dus vooral in een 
behoefte van een kleine groep inwoners van Valkenswaard tegen een relatief hoge prijs. Daar 
staat tegenover dat Valkenswaard een van de weinige plaatsen is waar de sporten rolhockey 
en rolschaatsen op een hoog niveau worden bedreven. 
 
De gemeente is volgens het in 2003 vastgestelde sportbeleid niet verplicht voorzieningen te 
treffen voor de rollersport (rolschaatsen en rolhockey), ware het niet dat in het door de raad 
vastgestelde sportbeleid 2004-2007 expliciet de actie is opgenomen om een nieuwe rollerhal 
te verwezenlijken. We gaan er in deze visie dan ook vanuit dat het bovenstaande voor de 
gemeenteraad niet ter discussie staat en de keuze om een rollerhal te realiseren al eerder is 
gemaakt. 
 
Wél doen we er goed aan te kijken naar een breder, multifunctioneel gebruik. In dit geval 
l iggen mogelijkheden tot multifunctioneel gebruik niet zozeer in het verlengde van de 
georganiseerde sport, maar meer op het vlak van maatschappelijke doeleinden.   
 
Er zijn voor de rollerhal nog twee alternatieven, nu de locatie bij Stayokay is afgevallen.  
 
Alternatief 1: 
De rollerhal kan opgenomen worden in één integrale, multifunctionele accommodatie op de 
locatie nabij het huidige zwembad. Dit levert efficiencyvoordelen op ten aanzien van de 
bouw, het beheer, het gebruik, energieverbruik, onderhoud naast meer flexibiliteit in gebruik. 
Deze locatie biedt echter weinig mogelijkheden voor maatschappelijk gebruik. 
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Alternatief 2: 
De rollerhal zou kunnen worden gerealiseerd op de locatie waar de huidige rollerhal is 
gevestigd, aan de Schotelmanstraat. In dat geval is een bredere inzet van de hal mogelijk dan 
alleen voor sportdoeleinden, zeker indien de accommodatie zou worden gerealiseerd in een 
integrale benadering van de wijk Turfberg. Deze wijk is een van de wijken die in aanmerking 
kunnen komen voor een vierde wijkontwikkelingsplan. Conform de afspraken in de  
raamovereenkomst met Woningbelang wordt in 2009 een leefbaarheidsfonds gevoed, 
waarmee financiële middelen beschikbaar zijn voor een vierde wijkontwikkelingsplan. Een 
integrale benadering van de wijk Turfberg in combinatie met de ontwikkeling van een 
rollerhal die breed inzetbaar is, kan kansen met zich meebrengen. Met de woningcorporatie 
kan worden overlegd in hoeverre deze bereid is te investeren in maatschappelijk vastgoed 
(inclusief de rollerhal). Dat wil overigens niet zeggen dat geen gemeentelijke, financiële 
bijdrage aan de orde zou zijn. 
 
4.10. Noodzaak van kostendragers.  
 
Het verdient weinig betoog dat vervanging van rollerhal De Dennenberg door nieuwbouw en 
van de Amundsenhal door een nieuwe multifunctionele sporthal de nodige investeringen 
vragen. Deels zijn hiervoor ook middelen geraamd in het meerjaren investeringsprogramma 
(2,5 miljoen euro voor de multifunctionele sporthal). Behalve de kapitaallasten die gepaard 
gaan met de investeringen dienen we ook rekening te houden met hogere exploitatielasten van 
beide hallen.   
 
De Amundsensporthal is immers nagenoeg afgeschreven en kost de gemeente nog nauwelijks 
geld (zie begroting 2009: ca. € 17.000,- exploitatielasten op jaarbasis). Ongeveer hetzelfde 
geldt voor de rollerhal bij De Dennenberg (zie begroting 2009: ca. € 41.000,- exploitatielasten 
op jaarbasis). Voor de hogere exploitatielasten is nog geen dekking. 
 
Wat uiteindelijk de exploitatielasten zullen zijn, heeft ook te maken met tariefstelling. Hogere 
tarieven leveren meer opbrengsten, maar kunnen indirect tot bezettingsverlies leiden. Op dit 
moment is niet altijd sprake van heldere, transparante tariefstellingen. Dat maakt het lastig om 
de exploitatiemogelijkheden te voorspellen, want niet duidelijk is of aanpassingen in de 
tariefstelling ook financieel gedragen kunnen worden door de verenigingen. Dit punt krijgt in 
een bredere context aandacht in de nota over tarieven en subsidies. 
 
4.11. Kostendragers voor de rollerhal. 
 
Voor de locatie De Dennenberg is eerder een opbrengstpotentie berekend van ca. € 
2.000.000,-. Hierbij is uitgegaan van verplaatsing van De Dennenberg naar een andere locatie 
en een volledige invulling met woningbouw op de locatie De Dennenberg. Bij terugplaatsing 
van een rollerhal op deze locatie moet rekening worden gehouden met een fors lagere 
opbrengstpotentie. Dit wordt meegenomen in de quick scan naar de haalbaarheid van een 
rollerhal op de huidige locatie.  
 
Mochten de gemeente en Woningbelang gezamenlijk tot planvorming kunnen komen,   
dan kan de locatie worden herontwikkeld in combinatie met woningbouw. In hoeverre dit een 
kostendrager kan zijn voor de beoogde rollerhal, wordt eveneens meegenomen in de quick 
scan ten aanzien van de haalbaarheid.  
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Daarnaast kan in samenspraak met Woningbelang worden bezien in hoeverre het 
leefbaarheidsfonds, dat ingevolge de prestatieafspraken 2007-2010 is gevoed door een 
bijdrage per woning in de sociale huursector, als een kostendrager kan worden aangewend. De 
bijdrage uit het leefbaarheidsfonds zou in dat geval kunnen oplopen tot maximaal enkele 
tonnen.  
 
De kansen die in paragraaf 4.5 worden genoemd, alsmede de hier vermelde, mogelijke 
kostendragers leiden ertoe dat we in de ruimtelijke visie voor sportpark Den Dries niet primair 
ruimte inplannen voor een rollerhal. Omdat voor de multifunctionele sporthal twee 
alternatieven voorhanden zijn, kunnen we nog altijd terugvallen op een van beide 
alternatieven, mocht de bovengenoemde quick scan aanleiding geven een andere locatie te 
kiezen voor de rollerhal.    
 
4.12. Kostendragers voor de ontwikkelingen op het sportpark.  
 
Naar aanleiding van de door de raad aangenomen motie, betrekking hebbende op eventuele 
woningbouw in het verlengde van de Koningsvaren, hebben we een exploitatieopzet gemaakt 
die een schatting geeft van de potentiële opbrengsten van de huidige locatie bij TV Ginneve. 
Na aftrek van sloopkosten, rekening houdende met de huidige boekwaarde van de huidige 
locatie en met de standaard inbrengwaarde voor de grond ad € 50,- per m², komen we uit op 
een potentiële opbrengst van ca. 2 miljoen euro.  
 
Opgemerkt moet worden dat deze locatie pas beschikbaar kan komen, als TV Ginneve een 
samenwerkingsverband aangaat met Falcones en TCV en de tennisactiviteiten geconcentreerd 
kunnen worden. Dat is nu nog niet aan de orde. Sterker, na een bestuurswisseling bij TV 
Ginneve in 2009 is duidelijk geworden dat de bereidheid binnen deze vereniging om te 
verplaatsen naar de genoemde locatie behoorlijk is afgenomen. Dit betekent niet dat onze 
visie hierdoor verandert. De inhoudelijke argumentatie voor verplaatsing van TV Ginneve 
naar de locatie bij Falcones en TCV blijft overeind. Een dergelijke ontwikkeling zal echter 
naar verwachting niet binnen enkele jaren gerealiseerd kunnen worden.   
 
Door vervanging van de Amundsenhal te projecteren op sportpark Den Dries ontstaat de 
mogelijkheid om op de huidige locatie van de Amundsenhal woningbouw te realiseren in 
combinatie met een gymzaal die moet terugkomen ten behoeve van het primair onderwijs. 
Voor de locatie is een gebiedsvisie beschikbaar. De potentiële opbrengst van deze locatie 
bedraagt ca. € 600.000,-.  
 
 
4.13. Gymzaal ‘ t  Gegraaf. 
 
In deze ruimtelijke visie voor sportpark Den Dries laten we de gymzalen in Valkenswaard 
buiten beschouwing. Gymzaal ’ t Gegraaf is echter gelegen op het sportpark en om die reden 
niet uit te sluiten van deze visie. Gymzaal ‘ t Gegraaf is niet meer nodig voor het onderwijs. 
Avondgebruik kan worden overgeheveld naar Were Di dan wel de gymzaal die terug moet 
komen bij de locatie Amundsenstraat. Dit betekent dat gymzaal ‘ t Gegraaf gesloopt kan 
worden, zodat deze (zij het beperkte) ruimte beschikbaar komt voor andere doeleinden.  
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4.14  Stayokay 
 
Hoewel Stayokay tot in de loop van 2008 steeds medewerking heeft verleend aan het doel om 
een rollerhal bij Stayokay te realiseren, heeft Stayokay zich hiervan vervolgens 
teruggetrokken en focust zij zich alleen nog maar op de core-bussiness: het hostel. Voor de 
rollerhal zal daarom een andere locatie moeten worden gezocht.  
 
Voorafgaand aan het gereed komen van dit visiedocument hebben we Stayokay om de 
medewerking gevraagd die nodig is om extra velden bij H.O.D. te kunnen realiseren. Met 
medewerking doelen we hier op aanpassing van de perceelsgrens en daarmee de 
erfpachtovereenkomst. Die medewerking is inmiddels toegezegd onder de volgende 
voorwaarden: 
a. de kosten van aanpassingen, inclusief een afdoende afscheiding, komen voor rekening van 
de gemeente; 
b. de huidige erfpachtovereenkomst wordt integraal herzien en aangepast aan de huidige tijd 
c. hierover dient voor 1 april 2009 overeenstemming te zijn 
d. de gemeente realiseert busparkeerplaatsen aan de zijkant van het zwembad 
 
De lopende erfpachtovereenkomst tussen Stayokay en de gemeente liep tot het jaar 2017. 
Deze is in 2009 opengebroken en er is een nieuwe, langlopende overeenkomst gesloten. 
Stayokay wilde het hostelgedeelte uitbreiden. Daarvoor is zekerheid ten aanzien van de 
ondergrond nodig voor minimaal een tijdsbestek van 30 á 40 jaar. Dit betekent dat Stayokay 
met het oog op een mogelijke, toekomstige verbouwing medewerking heeft verleend aan het 
tot stand komen van die overeenkomst.  
 
Stayokay heeft vanuit de lokale situatie nog enkele wensen, te weten een eigen speelveld voor 
gasten en, mede blijkend uit de gestelde voorwaarden, parkeergelegenheid voor bussen in de 
directe nabijheid.  
 
4.15. Valkencourt. 
 
Valkencourt heeft recent gekozen voor een verbouwing en introductie van een nieuw concept. 
Dit is een concept, waarin health en welness een plaats hebben gekregen naast het 
sportgebeuren. Het concept is gericht op activiteiten voor het gehele gezin. De opening van 
het verbouwde gebouw heeft in 2009 plaatsgevonden.  
 
Getoetst is of bij Valkencourt op de buitenbanen overcapaciteit bestaat en in hoeverre vanuit 
Valkencourt de behoefte bestaat om op het vlak van tennis samenwerking te zoeken met de 
gemeente en tennisverenigingen. Valkencourt heeft aangegeven geen overcapaciteit te 
verwachten binnen afzienbare tijd en in de bedoelde samenwerking geen meerwaarde te zien. 
 
De gemeente heeft geen pressiemiddel, mocht daaraan al behoefte bestaan, om eventueel 
andere gewenste ontwikkelingen in samenwerking tot stand te brengen. De huidige 
erfpachtovereenkomst met betrekking tot de buitenbanen tennis loopt tot het jaar 2058.  
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5. Breedtesport. 
 
5.1. Sport- en accommodatiebeleid 
 
Sportpark Den Dries biedt vele mogelijkheden voor het sportverenigingsleven in 
Valkenswaard, maar ook voor breedtesport. 
 
De gemeenteraad heeft de voorkeur uitgesproken voor een aantrekkelijk en dynamisch 
sportpark Den Dries als lokale voorziening voor de eigen sportverenigingen èn als een brede 
lokale voorziening met het oog op het meedoen van zo veel mogelijk (kwetsbare) burgers aan 
sport- en bewegingsactiviteiten en aan het sport- en verenigingsleven.  
 
In lijn met het sportbeleid betekent het voorgaande dat we op het sportpark Den Dries een 
goed klimaat voor sportverenigingen waarborgen, het sociale rendement belonen en de 
benodigde kennis en kunde aanbieden ter ondersteuning, waarbij de eigen 
verantwoordelijkheid van de verenigingen een belangrijke basis is. We erkennen de 
belangrijke functie van sport ten aanzien van het verbeteren van de sociale samenhang. 
Mensen ontmoeten elkaar en maken een praatje.  
 
Met de komst van de Wet Maatschappelijke Ondersteuning wordt hieraan nog eens een 
impuls gegeven. Door, naast de focus op het sportverenigingsleven, in te zetten op een brede 
voorziening, kiest Valkenswaard ervoor, om het sportpark Den Dries te gebruiken als 
instrument van het welzijnsbeleid. Inherent aan dit beleid en aan de Wmo ligt de focus op 
kwetsbare groepen, al dan niet met een (bewegings)achterstand, zoals jeugd, senioren, mensen 
met een fysieke beperking en allochtonen. De ontwikkeling van het sportpark Den Dries 
wordt dan ook ter hand genomen vanuit het perspectief dat we maatschappelijke effecten 
nastreven met betrekking tot deze kwetsbare groepen. Een dergelijke benadering past in het 
streven van de gemeente om de maatschappelijke betekenis van sport optimaal te benutten 
door sportbeleid in samenhang met andere beleidsinspanningen te bekijken. We vinden deze 
integrale benadering, althans voor wat betreft de jeugd, terug in de projectplannen in het kader 
van de tijdelijke stimuleringsregeling Buurt, Onderwijs en Sport. Overigens wordt in deze 
plannen het gemeentelijke sportpark Den Dries al als projectgebied aangemerkt.  
 
5.2. Stimulering (breedte)sportprojecten 
 
Veel verenigingen leggen zich naast het competitie-element al toe op een combinatie met 
breedtesport. Zo participeren een aantal verenigingen in het eerder genoemde Buurt, 
Onderwijs en Sportproject. Een aantal verenigingen geeft aan nog meer doelgroepen te willen 
aanspreken en aan de vereniging te willen binden. In dit kader worden (hang)jongeren, l icht 
autistische kinderen, senioren en mensen met een fysieke beperking genoemd.  
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Samenwerkingsverbanden met andere (sport)verenigingen, om waar mogelijk ook overdag 
gezamenlijk sportaanbod te organiseren, wordt als een uitdaging gezien. Het Buurt-
Onderwijs-Sport project omvat drie programmalijnen. Binnen de programmalijn Sport4kidz 
worden diverse schoolsportprojecten georganiseerd voor de basisschooljeugd. Waaronder de 
jaarlijkse schoolsportdag op sportpark Den Dries waaraan alle basisscholen deelnemen. 
Programmalijn Sport2B organiseert sportclinics voor de leerlingen van scholengemeenschap 
Were Di. Meerdere sportverenigingen op Den Dries organiseren de sportclinics, in nauwe 
samenwerking met de vakdocenten van SG Were Di. 
 
5.3. Buitenschoolse opvang en sport 
 
Buitenschoolse opvang is in relatie met sport een belangrijke maatschappelijke ontwikkeling. 
Lokale kinderopvangorganisaties zien goede kansen en mogelijkheden om buitenschoolse 
opvang te realiseren in nauwe samenwerking met sportverenigingen. Niet alleen qua 
beschikbare opvangruimten, maar ook in het aanbieden van een sportief beweegprogramma. 
Meerdere sportverenigingen op sportpark Den Dries hebben aangegeven een buitenschools 
programma, in nauwe samenwerking met kinderopvangorganisaties, te willen organiseren 
gedurende meerdere dagen per week. Dit zou een toename betekenen van het gebruik en de 
bezettingsgraad overdag.  
 
5.4. Ruimtelijke impact 
 
Het gegeven dat met name de verenigingen, juist op sportpark Den Dries, investeren in het 
bevorderen van breedtesport, is een extra argument om de verenigingen (ruimtelijk) te 
faciliteren in hun ambities.  
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6. Parkeren, ontsluiting en toegankelijkheid. 
 
6.1. Huidige parkeerbehoefte. 
 
Slechts op zomerse dagen, waarop het buitenbad van zwembad De Wedert druk wordt 
bezocht, wordt zichtbaar dat bij sportpark Den Dries de parkeerbehoefte de capaciteit kan 
overstijgen. Dan staan auto’s langs toegangswegen geparkeerd. Om dit gegeven te 
objectiveren is indicatief een schatting gemaakt van de benodigde capaciteit, uitgaande van de 
huidige situatie en de parkeernormen die in 2008 op basis van ervaringsgegevens zijn 
vastgesteld behorend bij het parkeerbeleid van Valkenswaard.  
 
 

Schema (nieuwe) parkeernormen met de huidige voorzieningen. 
Sportvoorziening Eenheden capaciteit parkeernorm parkeerbehoefte 
buitenbad 4000 m² basinopp. 11 pp / 100 m² 440 pp 
duikbasin   120 m² basinopp. 11 pp / 100 m²   13 pp 
Binnenbad 25m   375 m² basinopp. 11 pp / 100 m²   41 pp 
instructiebad   120 m² basinopp. 11 pp / 100 m²   13 pp 
                      507 pp 
voetbalvelden     3,9 ha 20 pp / ha   78 pp 
rugbyveld     1,0 ha 20 pp / ha   20 pp 
hockeyvelden     2,9 ha 20 pp / ha   58 pp 
hondentrainingsveld     0,6 ha 20 pp / ha   13 pp 
golfbaan     9 holes 7 pp / hole   63 pp 
tennisbanen    20 banen  2,5 pp / baan   50 pp 
atletiek  Geen norm bekend  
                      282 pp 
Valkencourt 10.000 m² bvo 2,75 pp / 100 m² bvo 275 pp 
Stayokay 150 bedden 1 pp per 2-p kamer   75 pp 
                      350 pp 
 
De totale behoefte bedraagt volgens deze normen 1139 parkeerplaatsen. Daarbij dient het 
volgende te worden aangetekend:  

a. Opvallend is dat voor het zwembad op grond van deze normen in totaal ruim 500 
parkeerplaatsen nodig zijn, bijna de helft van de totale behoefte aan parkeercapaciteit. 
Dit is geen representatieve situatie. 

b. Alleen al voor het buitenbad met duikbassin zou een capaciteit nodig zijn van ruim 
450 parkeerplaatsen. Het gebruik hiervan beperkt zich tot een beperkt aantal zomerse 
dagen in het jaar. Dat betekent dat de openbare ruimte die hiervoor beschikbaar zou 
worden gesteld veelal loze ruimte zou zijn, terwijl de ruimte op het sportpark al 
schaars is. 

c. Op het moment dat het buitenbad is geopend, wordt het binnenbad normaal gesproken 
niet gebruikt. Dit betekent dat de genoemde 1139 parkeerplaatsen sowieso kunnen 
worden gecorrigeerd met (minus) 54 parkeerplaatsen.  

d. Op het sportpark is voor parkeren in veel bredere zin sprake van gecombineerd 
gebruik. Hoewel de pieken veelal in de weekenden zullen liggen, is nooit sprake van 
intensief gebruik van alle voorzieningen tegelijkertijd. 
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6.2. Huidige parkeercapaciteit. 
 
De huidige capaciteit voor parkeren bij sportpark Den Dries bedraagt, de onverharde 
parkeerplaatsen achter Valkencourt en bij Stayokay niet meegerekend, een kleine 400 
parkeerplaatsen en levert – behoudens topdagen voor het buitenbad – feiteli jk geen problemen 
op. De capaciteit van de parkeerplaats achter Valkencourt bedraagt, in verharde uitvoering, 
ruim 200 parkeerplaatsen. Uitgaande van verharding van deze parkeerplaats bedraagt de 
beschikbare capaciteit nu ca. 600 parkeerplaatsen. Daar mogen ca. 30 parkeerplaatsen van 
Stayokay bij opgeteld worden: 630 parkeerplaatsen. 
 
6.3. Confrontatie behoefte en capaciteit anno 2008. 
 
Exclusief het buitenbad met duikbasin van De Wedert zou in de huidige situatie een totale 
parkeercapaciteit nodig zijn van ca. 690 parkeerplaatsen, terwijl de capaciteit inclusief de 
onverharde terreinen achter Valkencourt en bij Stayokay maximaal ca. 630 parkeerplaatsen 
opleveren. Omdat de beschikbare parkeergelegenheid ten behoeve van de ene 
sportvoorziening als het ware de behoefte van een andere sportvoorziening kan opvangen 
(sprake is van een centrale parkeergelegenheid), levert het tekort van ca. 10% in de praktijk 
geen problemen op, tenzij sprake is van een piekbelasting in verband met bezoek van het 
buitenbad.   
 
6.4. Beoogde ontwikkelingen. 
 
Hierboven is de bestaande situatie in beeld gebracht. Deze nemen we vooralsnog als 
vertrekpunt om te beoordelen of we met de beoogde ontwikkelingen in voldoende mate 
kunnen voorzien in aanvullende, benodigde parkeergelegenheid. 
 
In de bovenstaande berekening zijn de volgende ontwikkelingen niet meegenomen: 

·  de aanpassingen bij Valkencourt (interne verbouwing, volgens de normen zonder 
consequenties voor de parkeervoorziening, omdat het aantal m² niet verandert) 

·  de realisatie van een multifunctionele sporthal (ca. 65 extra pp) 
·  de realisatie van een zaalvoetbalhal (ca. 60 extra pp) 

 
Indien een zaalvoetbalhal en een multifunctionele sporthal gerealiseerd worden, neemt de 
parkeerbehoefte toe met ca. 125 parkeerplaatsen. Ook een aanpassing van het zwembad kan in 
de toekomst invloed hebben op de parkeerbehoefte.  
 
6.5. Beoogde ontwikkelingen en alternatieve parkeermogelijkheden. 
 
Bovengenoemde ontwikkelingen nopen tot het nader bezien van de omvang van het eventuele 
parkeerprobleem, waarbij overigens wel geldt dat de mate waarin het knelpunt zich voordoet 
sterk afhankelijk is van het sportseizoen. Desondanks, uitgaande van de normen, vergen 
nieuwe ontwikkelingen in onze berekening ca. 125 parkeerplaatsen extra. 
 
Alternatief 1: 
 
Verharding van de bestaande parkeerplaats achter Valkencourt kan sowieso als noodzakelijk 
worden betiteld. Extra parkeergelegenheid levert dit niet op, omdat het huidige, onverharde 
parkeerterrein al is meegenomen in de berekening van de bestaande capaciteit.  
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Alternatief 2: 
 
Inzet van de locatie, waar nu de gemeentewerf met Ergon is gelegen op sportpark Den Dries, 
kan een parkeercapaciteit opleveren van ca. 155 parkeerplaatsen. Echter deze locatie blijft 
vooralsnog in gebruik als gemeentewerf, er is (nog) geen alternatief en de locatie biedt om die 
reden geen realistische oplossing. Mogelijk kan de locatie op termijn wel een oplossing 
bieden.  
 

 
 
Alternatief 3: 
 
De ruimte bij Stayokay aan de overzijde van de weg (grenzend aan het hek van het buitenbad) 
benutten voor parkeren, zodat dit niet meer nodig is op ‘eigen’  terrein en dit ‘eigen’  terrein 
zonodig kan worden benut voor andere doeleinden. Dit alternatief biedt nauwelijks verlichting 
van het parkeerprobleem, maar kan wel mede oplossend werken voor het totale 
ruimteprobleem op het sportpark. In dit geval zou de toegang bij HOD verplaatst kunnen of 
moeten worden naar de toegang bij A.V.V., zodat de parkeerplaatsen ook beschikbaar zijn 
voor Stayokay. 
 
Alternatief 5:  
 
Een totale herschikking van het parkeergedeelte op sportpark Den Dries met zoveel mogelijk 
behoud van de huidige voorzieningen (verharding, groen) die er al liggen. In welke mate dit 
alternatief extra capaciteit kan opleveren is niet bekend. We kunnen wel inschatten dat het een 
relatief duur alternatief is, terwijl de extra capaciteit relatief beperkt zal zijn. 
 
Alternatief 6:  
 
Herschikking en openstelling van de parkeergelegenheid nabij het zwembad, welk 
parkeerterrein nu alleen toegankelijk is voor personeel van het zwembad. Dit alternatief kan – 
gelet op de omvang – in beperkte mate bijdragen aan een oplossing. Opgemerkt moet worden, 
dat Stayokay ontwikkeling van deze locatie tot een parkeergelegenheid voor bussen heeft 
aangedragen als een voorwaarde voor medewerking aan het verschuiven van de 
perceelsgrens. Deze ‘deal’  schept dus verplichtingen. 
 

De locatie gemeentewerf kan 
ca. 155 parkeerplaatsen 
opleveren 
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Alternatief 7: 
 
Mocht samenwerking tussen de tennisverenigingen leiden tot een concentratie van de 
tennisbanen bij Falcones / TCV, dan kan de locatie waar nu TV Ginneve is gevestigd geheel 
of gedeeltelijk worden hergebruikt ten behoeve van parkeren. Dit kan leiden tot maximaal 
200-250 extra parkeerplaatsen. Het is wel van belang een dergelijke ontwikkeling in 
samenhang te bekijken met eventuele woningbouw of mogelijk gebruik ten behoeve van 
sportdoeleinden. 
 
Overige overwegingen. 
 
De busparkeerplaatsen liggen nu relatief ver van Stayokay af. Dit is geen probleem, indien 
bussen in de nabijheid van Stayokay kunnen stoppen en ‘keren’  (bij voorkeur via een lus 
kunnen worden teruggeleid). Dit zou een alternatief kunnen zijn voor enkele 
busparkeerplaatsen in de nabijheid van Stayokay.  
 
Indien in de toekomst de tennisactiviteiten van Valkencourt blijven afnemen, zou de 
ruimtelijke overcapaciteit (in tennisbanen) kunnen worden omgezet in ruimte voor parkeren. 
De tennisbanen bij Valkencourt zijn particulier. De intensiteit van het gebruik van deze 4 
tennisbanen is niet bekend, maar lijkt relatief laag. Mocht hier sprake zijn van een afnemende 
intensiteit, dan zou dit alternatief op termijn nog realistisch kunnen worden. Dat is op dit 
moment niet het geval. De ondergrond van de buitentennisbanen is eigendom van de 
gemeente, maar de grond is in erfpacht uitgegeven aan Valkencourt tot 2058. 
 
De mogelijkheid is wel besproken met Valkencourt, maar past – in elk geval voorlopig - niet 
in het nieuwe concept dat Valkencourt toepast na de verbouwing. In dit concept betalen leden 
een lidmaatschapsprijs die hen recht geeft op het gebruik van alle beschikbare voorzieningen 
(totaalconcept). Dit betekent dat de buitenbanen van Valkencourt naar de opvatting van 
Valkencourt intensiever gebruikt zullen gaan worden. 
 
De voorkeur voor een of enkele van de genoemde alternatieven is mede afhankelijk van de 
wijze waarop we tot een integrale oplossing kunnen komen. Gekozen kan ook worden worden 
voor een heel pragmatische benadering: toetsen van de mogelijke problematiek in de praktijk 
en aan de hand van de resultaten de inzet bezien van de mogelijke, genoemde oplossingen. 
Prioriteit kan hierbij worden gelegd op bestaande mogelijkheden: verharding van de 
onverharde parkeergelegenheid achter Valkencourt (mede gelet op piekperioden ten aanzien 
van het buitenbad), inzet van de parkeergelegenheid naast het zwembad (nu nog exclusief 
toegankelijk voor personeel) en, indien nog nodig, beoordeling van de andere alternatieven. 
 
6.6. Ontsluiting. 
 
Toegang tot het sportpark voor autoverkeer verloopt nu via de Geenhovensedreef. Bij het 
verlaten van het park dient een voorrangssplitsing te worden benaderd en dat leidt soms tot 
filevorming op relatief drukke dagen.  
 
Alternatief 1: 
Een alternatief zou kunnen liggen in de aanleg van een rotonde op de Geenhovensedreef. 
Nadeel van dit alternatief is dat het een relatief dure oplossing is.  
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Alternatief 2: 
Aan de Nieuwe Waalreseweg ligt al een rotonde. Een eenvoudige oplossing zou zijn om het 
vertrek van bezoekers via deze rotonde af te handelen (eenrichtingsverkeer). Dat betekent wel 
het verleggen van de vertrekkende verkeersstroom naar De Hazelaar in plaats van de Pastoor 
Heerkensdreef. Dit stuit op weerstand van omwonenden, onder andere blijkend uit een betoog 
van een vertegenwoordiger vanuit deze doelgroep tijdens eerdere behandeling van het concept 
visiedocument in de raad.  
 
Alternatief 3: 
Ook voor dit onderwerp geldt dat in beginsel een pragmatische benadering mogelijk is. Eerst 
de omvang van het eventuele probleem vaststellen door waarneming, daarna een passende  
oplossing vaststellen in de wetenschap dat de genoemde alternatieven in die situatie dezelfde 
mogelijkheden bieden als in de huidige situatie. Hiermee wordt voorkomen dat een 
‘overtrokken’  maatregel uit de kast wordt getrokken, terwijl het probleem zich wellicht 
nauwelijks voordoet.  
 
Zo nodig kan ervoor gekozen worden incidentele maatregelen te bij grotere evenementen.   
 
6.7. Toegankelijkheid. 
 
De ingang aan de Fazantlaan is afgesloten voor auto- en fietsverkeer met het oog op toezicht 
en de beheersbaarheid van de openbare orde (bewuste keuze voor veiligheid). Met het oog op 
het bevorderen van breedtesport, een betere bereikbaarheid vanuit de bushalte aan de 
Eindhovenseweg en een betere integratie tussen sportpark Den Dries en scholengemeenschap 
Were Di valt te overwegen de Fazantlaan open te stellen voor voetgangers en fietsverkeer 
(o.a. vanuit Were Di). Willen we het sportpark toegankelijker maken, dan kan een 
fietsverbinding met een in de toekomst aan te leggen recreatief fietspad over het oude spoor, 
een fietspad dat tevens een alternatief biedt aan woon-werkverkeer van en naar Aalst / 
Eindhoven, worden overwogen.  
 
Daarbij kan een kans ontstaan het sportpark aan de noordzijde uit te breiden, zodat de 
ruimtelijke druk van het sportpark wordt gehaald. De omgeving sportpark Den Dries / 
Fazantlaan / Eksterlaan is de moeite waard recreatief toegankelijker te maken voor de 
uitstraling van Valkenswaard als recreatieve gemeente. 
 
Wandelen en fietsen op het sportpark moeten vooral ook veilig kunnen. Voor de sociale 
veiligheid is het goed als er veel activiteit is op het park (golf, tennis, breedtesport dragen 
daaraan bij). Deze lijn doortrekkend hoort daar ook een deugdelijk verlichting bij.  
 
 
 


